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„Praha hlasovala většinově pravicově. Můj názor představitelé pražské ODS znají,“ prohlásil Petr Nečas a zopakoval,
že by v Praze nejraději viděl koalici s TOP 09

1 Na radnicích vznikají velké koalice ODS a ČSSD

Zatímco předseda ODS Petr Nečas by stranu rád očistil od lidí, kteří jsou známí svými klientelistickými vazbami, politici
na radnicích měst si jedou dál po svém. Například v Praze vyhrála TOP 09 a jejím přirozeným spojencem by byla ODS.
Ta však stále zvažuje, zda se raději nedá dohromady s ČSSD. Také v Chomutově se ODS radši spojila s ČSSD než
s Volbou pro Chomutov, která skončila ve volbách druhá. Velká koalice je ve hře rovněž v Brně. Dále jen namátkou v
Plzni, Kladnu a možná Ostravě. Plzeňský lídr TOP 09 Ondřej Ženíšek k tomu řekl: „Uzavření paktu mezi ODS a ČSSD
představuje něco víc než jen rozdělení moci ve městě. Došlo i k dohodám, které vymezují sféry vlivu. Cílem je zajistit
profit určitým soukromým osobám a firmám.“ Q

2 Česko u soudu kvůli letadlům CASA

Evropská komise dala Českou republiku k evropskému soudu kvůli výběru vojenských transportních letadel CASA.
Bývalá Topolánkova vláda podle komise nedodržela předpisy EU týkající se zadávání veřejných zakázek. Podle komise
mělo Česko letadla vybrat na základě celoevropského tendru, místo toho o zakázce za téměř 3,5 miliardy korun
rozhodlo bez výběrového řízení. Pořízení čtyř transportních letadel CASA C-295M, vyráběných konsorciem EADS,
loni schválila tehdejší vláda Mirka Topolánka. Podle Bruselu Česko svým postupem pravděpodobně plýtvalo penězi
daňových poplatníků. Q

3 Renata Vesecká končí

Vláda jednomyslně odvolala nejvyšší státní zástupkyni Renatu Veseckou. Její odchod byl žádoucí od chvíle, kdy vyšly
najevo její kontakty s „justiční mafií“. Ve funkci zůstane do konce roku, pak ji vystřídá současný český zástupce u
Eurojustu Pavel Zeman. Vesecká se zřejmě nevrátí do čela královéhradeckých státních zástupců, kde byla až do
podzimu 2005. Ministr spravedlnosti Jiří Pospíšil totiž řekl, že nechce, aby „měla v rámci státního zastupitelství vedoucí
funkci“. Q Více v komentáři na str . 15

4 Senátoři schválili posílení mise v Afghánistánu

Senát ve svém stále ještě předvolebním složení, tedy s většinou pravicových delegátů, schválil plán zahraničních misí
české armády do roku 2013. Český kontingent v Afghánistánu posílí o dvě stovky na 720 mužů a žen. „Plán je především
výrazem naší odpovědnosti vůči postavení České republiky ve světě a vůči její bezpečnosti,“ řekl ministr obrany Alexandr
Vondra. Q

5 Kalousek si prosadil stav legislativní nouze

Zákony, kterými chce příští rok vláda stlačit schodek rozpočtu o 45 miliard korun, budou projednány ve stavu legislativní
nouze. Kabinet o jeho vyhlášení požádal předsedkyni Poslanecké sněmovny. Zároveň je pravděpodobné, že zákony
bude Senát projednávat v době výměny třetiny starých senátorů za nové. S nápadem vyhlásit legislativní nouzi přišel
ministr financí Miroslav Kalousek. Naopak premiér Petr Nečas ještě minulé pondělí tvrdil, že to není dobrý nápad: „Stav
legislativní nouze je krajně nepravděpodobný. Jeho použití by nebylo vhodné.“ Q
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6 ČEZ opět vítězí

Ministr životního prostředí Pavel Drobil (ODS) schválil návrh energetického gigantu ČEZ, jak kompenzovat modernizaci
hnědouhelné elektrárny Prunéřov II. ČEZ nepoužil v plánech na modernizaci elektrárny nejlepší dostupné technologie,
musel proto přijít s tzv. kompenzačními opatřeními. Podle ekologů však nabídl jen takové věci, které by kvůli omezeným
zásobám uhlí, přísnější legislativě a emisním povolenkám stejně musel udělat. Q

7 Dálnice z peněz na životní prostředí

Ministr životního prostředí Pavel Drobil se předběžně dohodl s ministrem dopravy Vítem Bártou, že na stavbu dálnic
použijí miliardy z evropského programu Životní prostředí.
Drobil řekl, že to je reakce na škrty, kvůli kterým by se odložily stavby dálnic.
Peníze ze zeleného fondu by podle něj šly na stavbu přechodů pro zvěř či protihlukových stěn. Předseda Strany zelených
Ondřej Liška záměr kritizuje. Q podrobnosti v článku na str . 36–37

8 Klaus vyznamenal Knížáka i manažera Zentivy

Prezident Václav Klaus ocenil u příležitosti 92. výročí vzniku československého státu 22 osobností. Byli mezi nimi
nejen váleční veteráni, ale také šéf Národní galerie Milan Knížák, hokejista Jaromír Jágr, herečka Hana Maciuchová či
podnikatel a bývalý manažer farmaceutické firmy Zentiva Jiří Michal. Q

9 Ombudsman podpořil lidi, kteří dají výpověď

Veřejný ochránce práv Pavel Varvařovský odmítl zamýšlené snížení podpory v nezaměstnanosti lidem, kteří skončí
dohodou či dají výpověď. Měli by dostávat 45 procent průměrného měsíčního čistého výdělku. Podle Varvařovského by
však nižší podpora postihla například lidi, kteří se v práci cítí šikanováni a odejdou kvůli tomu. Q

10 Vysokoškoláky čeká od příštího roku zápisné

Ministr školství Josef Dobeš zaskočil rektory univerzit i vládní partnery, když oznámil, že od podzimu příštího roku by se
na vysokých školách mělo začít platit zápisné ve výši šest tisíc korun.
Zápisným chce univerzitám vykompenzovat téměř dvoumiliardové škrty, které je v roce 2011 čekají. Rektor Univerzity
Karlovy Václav Hampl vzápětí uvedl, že univerzita za dané situace zápisné odmítá. Nechce, aby se z něj kryl deficit,
a návrh podle něj nebyl řádně prodiskutovaný.


